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Dne 18. února 2016 se uskutečnil pod záštitou výboru pro evropské záležitosti, výboru pro veřejnou 

správu a regionální rozvoj a podvýboru pro evropské fondy a přeshraniční spolupráci Poslanecké 

sněmovny Parlamentu ČR a ve spolupráci s Ministerstvem pro místní rozvoj ČR kulatý stůl na téma 

„Evropské fondy 2014 – 2020“. 

 

Kulatý stůl k evropským fondům zahájil Jan Zahradník (předseda podvýboru pro evropské fondy a 

přeshraniční spolupráci PS PČR), přivítal přítomné a seznámil s pořadem jednání: 

 

1. Zahájení a úvodní slovo 
Jan Zahradník, předseda podvýboru pro evropské fondy a přeshraniční spolupráci PS PČR, 

Milada Halíková, předsedkyně výboru pro veřejnou správu a regionální rozvoj PS PČR, 

Ondřej Benešík, předseda výboru pro evropské záležitosti PS PČR. 

2. Aktuální informace o dosavadním fungování monitorovacího systému MS 2014+ 
Olga Letáčková, náměstkyně ministryně pro místní rozvoj, 

zástupce Úřadu vlády. 

zástupci řídících orgánů (MPO, MZe, MPSV, MŽP, MD, MŠMT, MF). 

Diskuze. 

3. Informace o stavu čerpání v programovém období 2014-2020 
Olga Letáčková, náměstkyně ministryně pro místní rozvoj, 

zástupci Asociace krajů ČR, Svazu měst a obcí ČR, Sdružení místních samospráv ČR, Hospodářské 

komory ČR a další. 

Diskuze. 

1. Zahájení a úvodní slovo 
Milada Halíková (předsedkyně výboru pro veřejnou správu a regionální rozvoj PS PČR) ve svém 

vystoupení uvedla, že výbor pro veřejnou správu a regionální rozvoj (VVSRR) věnuje trvale pozornost 

problematice čerpání a také způsobu a systému s jakými jsou tyto prostředky evropských fondů čerpány 

a využívány. VVSRR nejedná pouze v Praze, ale vyjíždí do jednotlivých regionů, kde se setkává se starosty 

měst a obcí a s dalšími příjemci evropských fondů. VVSRR upozorňoval na řadu úskalí, která přinášelo 

čerpání evropských fondů v minulém programovém období 2007-2013. Zejména upozorňoval na 

rozdílné přístupy při poskytování evropských fondů jednotlivými poskytovateli a na následné kontroly u 

poskytovatelů a příjemců. Problém spočívá v tom, že výsledky následných kontrol neodpovídají závěrům 

předchozích kontrol. To dostává mnohé příjemce do nezáviděníhodné situace, kdy jsou po provedené 

kontrole přesvědčeni, že akce je ukončena, ale po nějaké době přijde další kontrola, která konstatuje 

zcela něco jiného. Uvedla, že VVSRR požadoval, aby se ministerstvo financí a další ministerstva věnovala 

problematice kontrolní činnosti při čerpání prostředků evropských fondů a aby se systém kontrol 

sjednotil. Dále uvedla, že v současnosti se v Poslanecké sněmovně projednávají dva návrhy zákonů 

(návrh zákona o zadávání veřejných zakázek a návrh stavebního zákona), které budou mít dopad do 

hospodaření s veřejnými finančními prostředky. Návrh zákona o zadávání veřejných zakázek je 

v Poslanecké sněmovně po druhém čtení a dle předkladatele, kterým je ministerstvo pro místní rozvoj, 

je zákon navržen tak, aby poskytovatelům a příjemcům veřejných finančních prostředků poskytl větší 

jistoty. 
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Ondřej Benešík (předseda výboru pro evropské záležitosti PS PČR) věří, že diskuse u tohoto kulatého 

stolu bude dvousměrná, jednak že zástupci centrálních orgánů si odnesou zpětnou vazbu a naopak 

zástupci koncových příjemců si odnesou informace, které jim pomohou při jejich práci, při vypracování 

projektů a při rozvoji území. Uvedl, že v čerpání evropských fondů máme rezervy a problémy a tento 

kulatý stůl posune čerpání prostředků evropských fondů dále. 

2. Aktuální informace o dosavadním fungování monitorovacího systému MS 2014+ 
Olga Letáčková (náměstkyně ministryně pro místní rozvoj) v úvodu svého vystoupení seznámila se 

stručnou historií vzniku monitorovacího systému 2014+ (MS 2014+), který je administrativním 

nástrojem pro monitorování a čerpání Evropských strukturálních a investičních fondů (ESI fondy) v 

programovém období 2014–2020 a který vychází z požadavku EU na jednotné metodické prostředí. 

Práce na MS 2014+ začaly v roce 2011 na základě informací, které byly známy, to je v době, kdy ještě 

nebyla známa legislativa ESI fondů. Legislativa ESI fondů byla známa až v prosinci 2013. To dostalo práce 

na MS 2014+ do obtížné situace, do procesu neustále se měnících podmínek, ať již ze strany legislativní 

nebo metodické. To znamenalo jít v přípravě MS 2014+ cestou paralelního rozvoje, to je zapracovat do 

systému nově přijaté legislativní a metodické požadavky. V současnosti jsme v roce 2016, kdy MS 2014+ 

je rok v ostrém provozu a členské státy EU musí zajistit, aby se administrace evropských fondů 

uskutečňovala v elektronické podobě až po konečného příjemce. Předpokládá, že všechny otevřené 

problémy MS 2014+ budou vyřešeny během roku 2016. Dále uvedla, že k 18. únoru 2016 bylo vyhlášeno 

v MS 2014+ přes 190 výzev, z toho některé jsou již ukončeny. Aktuálně je v systému otevřeno 133 výzev 

v rozsahu cca 250 mld. Kč, což odpovídá 40 % přidělených finančních prostředků evropských fondů pro 

Českou republiku. V současné době je v systému zaregistrováno přes 11 tis. projektových žádostí 

v rozsahu cca 125 mld. Kč, 140 projektů je schváleno a 3 projekty byly dokončeny a proplaceny. 

 

Tomáš Novotný (náměstek ministra průmyslu a obchodu) uvedl, že systém MS 2014+, po spuštění, bylo 

nutno aktualizovat a doplňovat. Systém MS 2014+ byl pro žadatele nový, neboť v minulém 

programovém období byli zvyklí na jiný typ software pro předkládání žádostí. To vše mělo za následek 

odložení vyhlášení výzev v OP Podnikání a inovace pro konkurenceschopnost asi o tři měsíce. Dále uvedl, 

že dočerpání minulého programového období v působnosti ministerstva průmyslu skončilo dne 22. 

prosince 2015. V závěru uvedl, že systém MS 2014+ je méně komfortní než systém, který ministerstvo 

průmyslu používalo v minulém programovém období. 

 

Jan Kříž (náměstek ministra životního prostředí) pozitivně hodnotil spolupráci s ministerstvem pro místní 

rozvoj při aktualizaci a doplňování systému MS 2014+. V současné době ministerstvo životního prostředí 

(MŽP) pracuje na propojení systému MS 2014+ se systémy na MŽP a se systémem programového 

financování ministerstva financí. 

 

Jan Zahradník (předseda podvýboru pro evropské fondy a přeshraniční spolupráci PS PČR) položil dotaz 

týkající se auditu systému MS 2014+ a možnosti čerpání prostředků. 

 

Olga Letáčková (náměstkyně ministryně pro místní rozvoj) odpověděla, že ministerstvo pro místní rozvoj 

podalo stížnost ministru financí na nestandartní formu průběhu auditu a k výsledu auditu podalo 

námitky. Dále uvedla, že policie vyšetřuje pochybení při zadání tendru na IT zakázky systému. Prostředky 
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z programovacího období 2014-2020 lze čerpat až po provedení auditu designace systému MS 2014+. 

V programu technické pomoci je zastaveno financování prioritní osy 2 (systém MS 2014+ a dva programy 

ministerstva financí). 

 

Jan Michal (vedoucí Zastoupení Evropské komise v ČR) k auditu MS 2014+ uvedl, že Evropská komise 

čeká na výsledky policejního vyšetřování a na vyšetřování Evropského úřadu boje proti podvodům 

(OLAF). V případě zjištění pochybení budou provedeny finanční korekce operačního programu. Čerpání 

prostředků lze provádět až po udělení certifikace MS 2014+. 

 

Petr Osvald (zastupitel města Plzně) uvedl, že audit designace MS 2014+ se provádí na národní úrovni a 

dělá ho stejná organizace jako audit MS 2014+, jejíž nález se rozporuje. Je otázka, zda pro Evropskou 

komisi to bude dostatečně relevantní. 

 

Dan Jiránek (Svaz měst a obcí ČR) informoval, že existují první judikáty, které potvrzují, že pokud řídící 

orgán provedl předběžnou kontrolu a potvrdil, že výběrové řízení bylo správně zadané, tak 

zodpovědnost za výběrové řízení nenese žadatel, ale řídící orgán, který provedl kontrolu výběrového 

řízení. 

 

Jan Zahradník (předseda podvýboru pro evropské fondy a přeshraniční spolupráci PS PČR) doufá, že MS 

2014+ je v pořádku, je hodnověrný a nedostatky, které ho v minulém roce provázely, byly odstraněny. 

 

Olga Letáčková (náměstkyně ministryně pro místní rozvoj) informovala o financování MS 2014+. O 

profinancování programů vždy rozhodují závěry auditního orgánu. Česká republika je v situaci, kdy 

auditní orgán nemůže změnit své rozhodnutí z minulého roku. A pokud by byly výsledky policejního 

šetření a šetření OLAF pořádku, tak Česká republika musí stejně ¼ prostředků, které měly být uhrazeny 

z evropských fondů, + 15 % národního spolufinancování MS 2014+ proplatit ze státního rozpočtu. 

 

Zdeněk Semorád (náměstek ministryně pro místní rozvoj) je názoru, že jedna kontrola stačí a další 

kontrolní orgán by měl převzít výsledky z předcházející kontroly jiného kontrolního orgánu. Uvedl, že 

kontrola z auditního orgánu nebo z Nejvyššího kontrolního úřadu stráví na kontrole veřejné zakázky 

5krát až 6krát více času než kontrola z řídícího orgánu. MS 2014+ funguje v pořádku, zlepšila se 

komunikace mezi řídicími orgány a odborem správy monitorovacího systému a v řízení a monitorování 

čerpání evropských fondů došlo ke kvalitativnímu posunu ve srovnání s minulým programovacím 

obdobím. 

 

Jan Zahradník (předseda podvýboru pro evropské fondy a přeshraniční spolupráci PS PČR) se obává, aby 

kontroly veřejných zakázek nebyly limitujícím faktorem k předkládání projektů. 

 

Martin Frélich (Hospodářská komora) apeloval na různou úroveň partnerství. Ministerstvo pro místní 

rozvoj by mělo sjednotit partnerství mezi řídicími orgány a hospodářskými a sociálními partnery. 
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Jan Zahradník (předseda podvýboru pro evropské fondy a přeshraniční spolupráci PS PČR) uvedl, že nový 

monitorovací systém funguje dobře. MS 2014+ je a bude stabilním nástrojem pro administraci 

evropských fondů. 

3. Informace o stavu čerpání v programovém období 2014-2020 
Olga Letáčková (náměstkyně ministryně pro místní rozvoj) seznámila s čerpáním evropských fondů za 

programové období 2007-2013, ve kterém měla Česká republika alokováno dle aktuálního kurzu 676 

mld. Kč + 15 % národního spolufinancování z veřejných prostředků. Ke konci ledna 2016 bylo příjemcům 

proplaceno cca 94,9 % celkové alokace evropských fondů bez zohlednění finančních oprav. Česká 

republika nemusela přistoupit k finanční opravě ze strany Komise, což znamenalo, že Česká republika 

mohla nahradit krácené prostředky z finančních oprav jinými výdaji. Dále uvedla, že rok 2015 byl 

specifický v tom, že nebylo nutné zaslat Komisi žádost o proplacení způsobilých výdajů, ale stačilo, aby 

příjemci požádali o proplacení. První polovina roku 2016 již bude ve znamení administrace realizovaných 

projektů a proplácení způsobilých výdajů příjemcům. Nejpozději do 30. června 2016 řídicí orgány musí 

předložit Platebnímu a certifikačnímu orgánu souhrnné žádosti o platby za jednotlivé operační 

programy. Poté Česká republika musí do konce března 2017 požádat Komisi o proplacení způsobilých 

výdajů. Po březnu 2017 bude probíhat proces vyjednávání a ukončování programů s Komisí. Komise 

neproplatí celou požadovanou částku, ale ponechá si 5 % z celkové alokace programu, kterou až po 

provedených kontrolách proplatí nebo si ji ponechá. Poslední kontroly ze strany Komise mohou probíhat 

až do roku 2024. Definitivním ukončením programů programového období 2007-2013 je rok 2024. 

Dále uvedla, že rok 2015 byl posledním rokem implementace operačních programů programového 

období 2007–2013. Ministerstvo pro místní rozvoj očekává nedočerpání evropských fondů za rok 2015 

v rozsahu do 10 mld. Kč a za celé programové období by, dle aktuálních odhadů, mohla nevyčerpaná 

alokace evropských fondů (včetně nevyčerpaných prostředků v letech 2013 a 2014) činit cca 25 až 30 

mld. Kč. To znamená, že Česká republika vyčerpá cca 96 % celkové alokace pro programové období 

2007–2013. Nedočerpání za celé období tak při naplnění odhadů představuje cca 4 % celkové alokace. 

 

Jan Zahradník (předseda podvýboru pro evropské fondy a přeshraniční spolupráci PS PČR) se dotázal na 

vliv novely zákona o posuzování vlivů na životní prostředí (EIA) na čerpání evropských fondů. 

 

Olga Letáčková (náměstkyně ministryně pro místní rozvoj) uvedla, že novela zákona o posuzování vlivů 

na životní prostředí (EIA) byla reakcí na stanovisko Komise, které uvádělo, že Česká republika nesprávně 

implementovala směrnici o posuzování vlivu na životní prostředí. Touto novelou byla správně 

implementována směrnice o posuzování vlivu na životní prostředí a tak vytvořeny předpoklady pro 

čerpání evropských fondů na projekty v OP Doprava I v programovém období 2007–2013. Pro projekty 

v OP Doprava II v programovém období 2014–2020 Komise požaduje, aby tyto projekty byly posuzovány 

podle přijaté novely zákona o posuzování vlivů na životní prostředí (EIA). V současné době probíhají 

třístranná jednání (mezi Komisí, ministerstvem dopravy a ministerstvem pro místní rozvoj) o nalezení 

překlenovacího mechanismu, aby OP Doprava II nebyl ohrožen velkým výpadkem evropských fondů. 

 

Marek Pastucha (ministerstvo dopravy) k čerpání evropských fondů za OP Doprava II v programovém 

období 2014–2020 uvedl, že jednání s Komisí stále probíhají, a ministerstvo dopravy doufá, že Komise 

bude vstřícná. Ministerstvo dopravy je připraveno i na variantu, že by příjemci evropských fondů museli 

dělat na projekty nové posouzení EIA. Posuzování podle nové EIA se týká převážně silničních projektů. 

Pokud se s Komisí nepodaří dořešit posuzování těchto projektů, má ministerstvo dopravy záložní plán 
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na využití evropských fondů pro železniční projekty. Česká republika by tak ke konci roku 2018 nepřišla 

o žádné prostředky z evropských fondů. 

 

Tomáš Novotný (náměstek ministra průmyslu a obchodu) uvedl, že se za poslední tři roky vyčerpalo tolik 

evropských fondů co předtím za sedm let, což mělo vliv na kvalitativní prvek čerpání. V minulém 

programovém období se ministerstvu průmyslu podařilo vyčerpat alokované prostředky tím, že byly 

vyhlašovány výzvy především na rychle obrátkové projekty. Dále uvedl, že čerpání evropských fondů 

v období let 2008 až 2013 se podcenilo. 

 

Dan Jiránek (Svaz měst a obcí ČR) uvedl, že v minulém programovém období mohli čerpat na projekty 

infrastruktury, ale v současném období to není možné (zejména na místní komunikace). Proto požaduje 

financování těchto infrastrukturních projektů z veřejných zdrojů České republiky. Dále požaduje 

zkvalitnění kontrolního systému a snížení počtu kontrol. 

 

Dagmar Valášková (euroregion Beskydy) informovala, že v přeshraničním česko – slovenském operačním 

programu nejsou řídícím orgánem, kterým je ministerstvo zemědělství Slovenské republiky, propláceny 

dokončené projekty za programovací období 2007-2013. Celková částka neproplacených projektů činní 

cca 1,8 mil. EUR, a příjemci těchto peněz jsou zejména malé obce. Požádala ministerstvo pro místní 

rozvoj, které je garantem tohoto přeshraničního operačního programu, aby zahájilo jednání s 

ministerstvem zemědělství Slovenské republiky o řešení tohoto problému. 

 

Jan Zahradník (předseda podvýboru pro evropské fondy a přeshraniční spolupráci PS PČR) uvedl, že má 

dobré zkušenosti z přeshraničního česko – bavorského operačního programu a přeshraničního česko – 

rakouského operačního programu. Přeshraniční česko – bavorský operační program měl sice špatný 

začátek, ale nakonec byl hodnocen jako jeden z nejlepších přeshraničních programů v rámci EU. Chtěl 

by uspořádat výjezdní zasedání podvýboru pro evropské fondy a přeshraniční spolupráci PS PČR do 

euroregionu Beskydy a pozvat na jednání zástupce řídicích orgánů ze Slovenské republiky, na kterém by 

byla projednávána otázka financování tohoto přeshraničního operačního programu. 

 

Zdeněk Semorád (náměstek ministryně pro místní rozvoj) uvedl, že ministerstvo pro místní rozvoj 

projednává otázku financování přeshraničního operačního programu se slovenskou stranou, ale další 

jednání bude vyžadovat jednání na politické úrovni, ale až po volbách ve Slovenské republice. 

 

Petr Osvald (zastupitel města Plzně) upozornil na problém, který může nastat v případě, když se Česká 

republika dohodne s Komisí na posuzování projektů dle EIA a poté tento posouzený projekt bude 

napaden u českého soudu. 

 

Zdeněk Mikel (euroregion Bílé Karpaty) uvedl, že v přeshraničním česko – slovenském operačním 

programu, který má celkovou alokaci 2,5 mil. EUR, nejsou proplaceny ukončené projekty na české straně 

za 1,8 mil. EUR, z toho připadá cca 540 tis. EUR na mikro projekty pro 40 příjemců. 
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OldřichVlasák (Svaz měst a obcí ČR) navrhl, aby byl vytvořen garanční fond, z kterého by se proplácely 

neuhrazené dokončené projekty. 

 

Olga Letáčková (náměstkyně ministryně pro místní rozvoj) kladně hodnotila fungování regionálních 

operačních programů a tematických operačních programů v období 2007-2013 a nahrazení regionálních 

operačních programů jedním Integračním regionálním programem pro období 2014-2020. 

 

Zdeněk Semorád (náměstek ministryně pro místní rozvoj) uvedl, že Integrační regionální program je 

věcně široký a velmi různorodý. Ministerstvo pro místní rozvoj ustanovilo regionální stálé konference a 

místní regionální konference, které by především měly zlepšit komunikaci od místních „aktérů“ k řídicím 

orgánům operačních programů. Výstupy z regionálních stálých konferencí jsou pro řídicí orgán 

Integračního regionálního programu závazné, především v oblasti silnic. 

 

Olga Letáčková (náměstkyně ministryně pro místní rozvoj) informovala o implementaci operačních 

programů v programovém období 2014-2020. K 18. únoru 2016 bylo vyhlášeno 188 výzev v celkovém 

rozsahu cca 257 mld. Kč. Část výzev je již uzavřena a 133 výzev je otevřených. Je již přes 11 tis. 

zaregistrovaných žádostí o podporu a finanční objem těchto žádostí činí přes 140 mld. Kč. Je schváleno 

již přes 140 projektů v celkovém rozsahu cca 22,5 mld. Kč. Předpokládá, že řídící orgány do konce roku 

vyhlásí výzvy, které budou představovat cca 60 % celkové alokace evropských fondů pro Českou 

republiku. Dále uvedla, že v roce 2018 bude provedeno hodnocení pravidla N+3 a Česká republika 

společně s Komisí provede vyhodnocení průběžného plnění operačních programů a použití výkonnostní 

rezervy (7%). 

 

Helena Petroková (ministerstvo práce a sociálních věcí) uvedla, že v operačním programu Zaměstnanost 

bylo již vyhlášeno 47 výzev, což představuje cca 66 % celkové alokace operačního programu. 25 % 

alokovaných prostředků již bylo schváleno a v roce 2015 bylo proplaceno cca 1 mld. Kč. 

 

Jan Kříž (náměstek ministra životního prostředí) informoval, že v operačním programu Životní prostředí 

bylo vyhlášeno 24 výzev za 21 mld. Kč, z toho je 17 výzev již uzavřeno (cca 19,5 mld. Kč). V uzavřených 

výzvách je cca 1 400 projektů a bylo již vydáno rozhodnutí v celkovém rozsahu 3 mld. Kč. V operačním 

programu Životní prostředí bylo celkem profinancováno 223 mil. Kč. 

 

Radim Sršeň (Svaz měst a obcí ČR) pozitivně hodnotil spolupráci s ministerstvem pro místní rozvoj a 

fungování regionálních konferencí. Upozornil, že ne vždy jsou řídicími orgány akceptovány závěry 

regionálních konferencí. Dále poukázal, že Integrační regionální operační program neobsahuje projekty 

pro malé obce (kanalizace, internet). 
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Martin Fraj (Hospodářská komora) konstatoval, že v operačním programu Zaměstnanost chybí výzvy na 

vzdělávání zaměstnanců a v operačním programu Vzdělávání chybí výzvy zaměřené na partnerství škol 

a firem. 

 

Olga Letáčková (náměstkyně ministryně pro místní rozvoj) reagovala na diskusi týkající se naplňování 

partnerství v praxi v tomto programovém období. Uvedla, že řídicí orgány uplatňují před vyhlašováním 

výzev nový prvek a to projednáním těchto výzev s příslušnými subjekty a usilují o zlepšení kvality 

fungování monitorovacích výborů. 

 

Dan Jiránek (Svaz měst a obcí ČR) kladně hodnotil spolupráci s ministerstvem pro místní rozvoj a řídicími 

orgány. Poukázal, že podle novely zákona o pozemních komunikacích nelze od 1. ledna 2016 pokládat 

sítě technické infrastruktury do pozemních komunikací třetích a vyšších tříd, a kritizoval 15 % bonifikaci 

pro organizace zaměstnávající hendikepované pracovníky. 

 

Jan Michal (vedoucí Zastoupení Evropské komise v ČR) ve svém vystoupení vyzval k rovnoměrnému 

čerpání evropských fondů a ke kvalitní přípravě projektů. Dále uvedl, že alokace na rok 2014 a 2015 musí 

být vyčerpána do konce roku 2018 a alokace Nástroje pro propojení Evropy do konce roku 2017. Vyzval 

ke snížení chybovosti v operačních programech, v minulém programovém období Česká republika byla 

v rámci EU na předním místě v chybovosti a ve srovnání s Polskem byla Česká republika 4krát horší než 

Polsko. Komise spatřuje v České republice rizika v dořešení problémů u projektů národního plánu rozvoje 

sítí nových generací a v inovační strategii pro inteligentní specializaci v rámci operačního programu 

Věda, výzkum a vzdělávání. V závěru uvedl, že Komise bude posuzovat projekty podle nové EIA. 

 

Zdeněk Mikel (Region Bílé Karpaty) položil dotaz týkající se Fondu malých projektů. 

 

Zdeněk Semorád (náměstek ministryně pro místní rozvoj) uvedl, že Česká republika chce spravovat Fond 

malých projektů stejným způsobem jako v minulém programovém období. Návrhy Rakouska na novou 

správu Fondu malých projektů Česká republika nepodporuje. Dále informoval o Integrovaném 

regionálním operačním programu (IROP). V roce 2015 bylo vyhlášeno 19 výzev za 32 mld. Kč a v roce 

2016 se vyhlásí 46 výzev za 70 mld. Kč, což představuje cca 80 % celkové alokace IROP. Dále uvedl, že 

v IROP je 30 % prostředků alokováno do integrovaných nástrojů. Dále informoval, že první místní akční 

plány budou dokončeny v červnu 2016 a členem skupin vytvářejících místní akční plán bude i zástupce 

Centra pro regionální rozvoj. Je názoru, že monitorovací výbor není platformou pro detailní diskusi, 

problémy mají být s partnery řešeny již před monitorovacím výborem. 

 

Michal Otta (Asociace krajů) uvedl, že institut regionálních stálých konferencí by měl být hlasem regionů 

na zaměřování výzev. Regionální stálé konference zaslaly připomínky a náměty k připravovaným výzvám 

a očekávají, že se odrazí v konkrétních výzvách. Doufá, že na nejbližší celostátní stálé konferenci zazní 

informace, jak s připomínkami a náměty regionálních stálých konferencí bylo naloženo. 
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Jiří Krist (národní síť místních akčních skupin) zdůraznil, že dochází k zužování témat na národní úrovni a 

pro obce do 25 tis. obyvatel moc témat není. Zaměření témat je nelogické (tak např. v příhraničních 

oblastech, kde je vysoká nezaměstnanost, jsou témata na likvidaci křídlatky a v příhraničních oblastech 

s nízkou nezaměstnaností jsou témata zaměřená na rekvalifikaci, pro které již není potřebné množství 

zájemců). Dále uvedl, že místní akční skupiny mají nedostatek finančních prostředků na svůj provoz. 

 

Olga Letáčková (náměstkyně ministryně pro místní rozvoj) uvedla, že ministerstvo pro místní rozvoj není 

řídicím orgánem pro místní akční skupiny a evropské fondy nejsou určeny pro financování provozních 

výdajů spolků nebo občanských sdružení. Je nutno na národní úrovni stanovit takové mechanismy, aby 

spolky a občanská sdružení nebyly závislé na evropských fondech. Česká republika dosud patří mezi 

státy, které nejvíc financují provozní náklady z evropských fondů. V Maďarsku a částečně na Slovensku 

se provozní výdaje spolků nebo občanských sdružení financují z národních zdrojů. 

Petr Osvald (zastupitel města Plzně) upozornil, že města nemají odpovědnost za projekty ITI. Projekty ITI 

jsou projekty univerzit, vysokých škol a neziskových organizací a města v nich fungují jako zprostředkující 

subjekt. 

 

Zdeněk Semorád (náměstek ministryně pro místní rozvoj) v reakci na předcházející vystoupení uvedl, že 

města, jako zprostředkující subjekt, nemají zodpovědnost za projekty ITI. 

 

Milada Halíková (předsedkyně výboru pro veřejnou správu a regionální rozvoj PS PČR) na závěr vyslovila 

přání, aby informace, které zde zazněly ze strany řídicích orgánů, se podařilo naplnit. 

 

Ondřej Benešík (předseda výboru pro evropské záležitosti PS PČR)  poděkoval všem za příspěvky a 

výměnu názorů u tohoto kulatého stolu. 

 


